
 

 

Év végi beszámoló 2024 

Rybár Petra Réka 

Egyetemi Hallgatói Önkormányzat Elnöki Kabinet elnök 

 

Tisztelt Küldöttgyűlés! 

2024. január 01. napja óta töltöm be a Nemzeti Közszolgálati Egyetem (a továbbiakban: 

NKE) Egyetemi Hallgatói Önkormányzat (a továbbiakban: EHÖK) elnöki tisztségét, amely 

feladatkörök ellátására az EHÖK Alapszabály 12. § (7) b) pontjának értelmében kaptam 

feljogosítást, miszerint „A Küldöttgyűlés kizárólagos hatáskörébe tartozóan dönt az EHÖK 

elnökének és az EHÖK Elnöki Kabinet tagjainak megválasztásáról. Feladataim ellátását az 

Alapszabály (a továbbiakban: ASZ) 32. § (3) bekezdése értelmében kezdtem meg. 

Az EHÖK elnök feladat- és hatásköre az ASZ 7. § (1) bekezdése szerint: 

a) szervezi és irányítja az EHÖK munkáját, ennek során előkészíti, összehívja és vezeti 

a Küldöttgyűlés és az EHÖK Elnökség rendes és rendkívüli üléseit, előterjeszti a 

napirendi javaslatokat; 

b) gondoskodik az EHÖK Küldöttgyűlés határozataiban szereplő feladatok 

végrehajtásáról; 

c) felügyeli az EHÖK testületeinek gazdálkodását; 

d) az EHÖK testületeinek jogszerűtlen és/vagy jelen Alapszabállyal ellentétes 

működése esetén legkorábban a szabályszerű működésre történő második írásbeli 

figyelmeztetést követően jogosult az adott testület, szerv feloszlatására, rendkívüli 

választások kiírására; 

e) az EHÖK nevében nyilatkozatot tehet; 

f) képviseli az EHÖK-öt egyetemi, országos és nemzetközi fórumokon, a Küldöttgyűlés 

határozatainak megfelelően; 

g) tanácskozási joggal részt vehet az EHÖK, illetőleg az EHÖK és az Egyetem közös 

bizottságainak, valamint a részönkormányzatok ülésein; 

h) tájékoztatást kérhet azok működéséről, gazdálkodásáról, képviselőik munkájáról; 

Az EHÖK elnök feladat- és hatásköre az EHÖK Elnöki Kabinet (a továbbiakban: EHÖK EK) 

Statútumának 2. § (1) bekezdése értelmében:  

a) a Hallgatói Önkormányzat stratégiájának megalkotása és végrehajttatása 

b) az intézményi és intézményen kívüli hallgatói szervezetekkel való 

kapcsolattartás és együttműködés; 



 

 

c) a külhoni és nemzetközi partnerszervezetekkel való kapcsolattartás és 

együttműködés; 

d) az országos hallgatói kulturális szervezetekkel való kapcsolattartás és 

együttműködés; 

e) az intézményi és országos hallgatói tudományos szervezetekkel való 

kapcsolattartás és együttműködés; 

f) az EHÖK tevékenységével összefüggően kapcsolattartás az egyetemi 

vezetőivel és szervezeti egységeivel; 

g) az EHÖK rendezvényszervezési tevékenységének felügyelete a 

Kommunikációs és Program Igazgatósággal együttműködésben, különös 

tekintettel a kiemelt hallgatói rendezvényekre; 

h) az EHÖK EK munkájának szervezése és irányítása; 

i) az EHÖK vonatkozó belső ellenőrzésekhez és egyéb adatigénylésekhez 

kapcsolódó adatszolgáltatás koordinálása; 

j) az EHÖK működését meghatározó, és a hallgatói ügyeket érintő 

szabályzatok módosításának koordinálása; 

k) az EHÖK megjelenésének felügyelete; 

l) a szponzorációs jellegű együttműködések koordinálása és felügyelete; 

m) az EHÖK szervezetfejlesztési tevékenységének koordinálása és felügyelete; 

n) az EHÖK sport- és kulturális tevékenységének felügyelete; 

o) a hallgatói parkolási rendszer felügyelete; 

p) az EHÖK iratkezelési feladatainak felügyelete; 

q) az intézményi szintű képzésfejlesztési programokhoz kapcsolódó EHÖK 

tevékenység koordinálása és felügyelete; 

r) az EHÖK tevékenységének etikai felügyelete; 

s) az egyetem minőségfejlesztési munkájában való részvétel; 

t) az egyetem tudományos diákköri tanácsának munkájában való részvétel; 

u) kari részönkormányzatokkal való kapcsolattartás, támogatás nyújtása; 

v) a delegált EHÖK képviselők testületi munkájának ellenőrzése; 

w) EHÖK Bizottságok működésének felügyelete, koordinálása; 

x) az EHÖK EK projektjeinek meghatározása, felügyelete, koordinációja és 

ellenőrzése; 

y) EHÖK EK feladatlista meghatározása, ellenőrzése; 

z) EHÖK EK logisztikai naptár meghatározása, felügyelete; 

aa) a kari részönkormányzati választásokkal kapcsolatos felügyelet ellátása; 

bb) az EHÖK kimenő aktáinak kiadmányozása. 

 



 

 

Szervezeti ügyek 

A 2024. évben vettem át a vezetői feladatok ellátását az EHÖK-ben Krózser Martin 

elődömtől. Az évkezdés az intézmény magasabb vezetőivel való kapcsolatfelvétellel, 

továbbá a stratégiai és vizionális, közös irányvonalak meghatározásával kezdődött. A már 

kétéves ismeretség elősegítette a szoros munka gördülékenyebb kialakulását, továbbá a 

már jól ismert általam mutatott munkaszervezés okán a bizalomépítésre sem kellett 

különösebben hosszabb időt fektetni. Mindezek következtében számos olyan sikert 

tudhatunk magunkénak, amely ennek hiányában nem tudott volna megvalósulni. Az 

oktatási rektorhelyettessel és az Oktatási és Tanulmányi Irodával való heti egyeztetések 

idén is megvalósultak, amik átláthatóbbá tették a szervezeti ügyeket és megfelelő 

kommunikációs csatornát biztosítottak a két fél között. A Kommunikációs és Program 

Igazgatósággal az egész év folyamán fenntartottuk a jó kapcsolatot, sőt, eddig nem 

tapasztalt kérdésekben is bevontak minket a munkafolyamatokba. Ugyan ez a helyzet a 

Rektori Hivatal többi szervezeti egységével is, kiemelném Főtitkár úrral és a Jogi 

Igazgatósággal folytatott szoros együttműködésünket. A munkájukért és a közös együtt 

gondolkozásért, megértését és támogatásért ezúton is köszönettel tartozom. A Gazdasági 

Hivatal munkatársaival az évkezdéskor átbeszéltük az eddigi években tapasztalt 

nehézségeket, a felvetéseinkre pozitívan és rugalmasságot tanúsítva válaszoltak, majd 

működtek közre az ezekkel kapcsolatos változtatásokban. Ha nem is emelném ki a minden 

szervezeti egységgel és vezetővel kialakított munkaviszonyt, mégis összességében 

szeretném köszönetem kifejezni az irányomba mutatott közvetlen hozzáállásukat. Ezúton 

is szeretném megköszönni az egyetemi felsővezetésnek, és az EHÖK-kel együtt dolgozó 

minden munkatársnak a rugalmas és együttműködő hozzáállását az EHÖK-höz és a 

hallgatói társadalomhoz. 

Az EHÖK EK 2024. januárjában tizenegy fővel kezdte meg az éves ügyek intézését, 

tulajdonképpen kettő fő kivételével mindenki új tisztségben. Egy vezető életében soha nem 

várt helyzet az, amikor egy jól összeszokott, kellően meghatározott feladat-leosztással bíró 

csapatból kettő fő – mondjuk úgy, rajtuk kívül álló okokból – nem tudja folytatni/befejezni 

a megkezdett évet. 2024. márciusában a gazdasági elnökhelyettes és a 

rendezvényszervező referens tisztségekben is utánpótlásra volt szükség, amelynek 



 

 

következtében belső átszervezés, valamint új személyek megválasztása volt szükséges. 

Úgy gondolom, hogy sikeresen tudtuk teljesíteni ezt az elénk gördült akadályt, és ezért az 

elődöknek is köszönettel tartozom, hogy megfelelő módon készítették fel utódjaikat. 

Azonban azt is fontos kiemelni, hogy a kilenc fő, majd a plusz két-három fő új tisztségbe 

való betanulása elég sok időt vett el a naptári évből. Mindez többletfeladatot jelentett az 

elnök, és az előző gazdasági elnökhelyettes számára, és elvitte a hangsúlyt az eredetileg 

tervezett stratégiai céloktól. Ezen koordinálás összehangolásának csökkenése a jelenlegi 

gazdasági elnökhelyettes és a tanulmányi referens kiemelt leterheltségét eredményezte. 

Mindezek mellett láthatóvá vált, hogy a kiemelt hallgatói rendezvények szervezése a 2021-

es évhez hasonlóan a fluktuáció okozta nehézségekbe torkollt, ami az EHÖK EK tagjai nagy 

részének olyan többlet terhet jelentett, amely az alapvető betanulás mellett egy teljesen 

új helyzetet eredményezett. A nem megfelelő munkamegosztás és a portfóliókhoz nem 

kapcsolódó feladatok ellátása következtében a szervezet teljes belső átalakításának 

gondolata merült fel, amelyet a novemberi Alapszabály elfogadásával készítettünk elő. A 

2025. évi EHÖK EK újonnan megválasztott két képviselője a tervezettnél korábban kezdte 

meg a saját szakterületéhez kapcsolódó feladatok ellátását, némely esetben a 

tehermentesítés, egyéb esetben a nem elvégzett feladatok pótlása volt az indok.  

A 2023 novemberében módosított ASZ újabb rendelkezéseket hozott a működésünkre 

vonatkozóan, továbbá pontosított több joghézagot is. A 2024 novemberi szenátusára 

előterjesztett új ASZ kiadásakor is megemlítettem az előterjesztésben, hogy az EHÖK a 

joghézagok ismerete nélkül, azok alkalmazásának hiányában csak a felleléskor tudja 

korrigálni a lehetséges kérdéseket, az idei ASZ módosítás ezekre próbált válaszokat találni, 

természetesen a kari részönkormányzatok adta tapasztalatokat alapjául véve. A szenátusi 

előterjesztéseknél maradva februárban az Etikai Bizottsági tagság megbízatásom került 

előterjesztésre, ezt követően márciusban a 2023. évi EHÖK elnöki beszámoló, júliusban a 

Nemeskürty István Tanárképző Kar (a továbbiakban: NITK) miatt esedékes ASZ 

módosítás, szeptemberben az Egyetemi Tudományos Diákköri Tanács (a továbbiakban: 

ETDT) elnök személyének megbízatása is a naptárunkban szerepelt. Mindezek mellett részt 

vettünk a 2024. évi Hallgatói Követelmény Rendszer (a továbbiakban: HKR) 

módosításában, ahol a javaslataink beépítésre kerültek és amióta én az EHÖK kötelékében 

vagyok, nem volt ennyire gördülékeny HKR módosítás, mint idén.  



 

 

Megtartottuk az első Elnökségi elvonulásunkat, amely úgy gondolom, egy kellő közvetlen 

és őszinte kapcsolatot kellett volna teremtsen az elnökök között. Nem feltétlen gondolom, 

hogy ez megvalósult, azonban a lényegi, stratégiai irányvonalak átbeszélésre kerültek, 

ezáltal egy átlátható működést és szervezést helyeztünk magunk elé. Többek között 

feltérképeztük a 2025-ös év stratégiáit, áttekintettük a vonatkozó EHÖK szabályzatokat, 

az Ösztöndíjbíráló Bizottság (a továbbiakban: ÖBB) és az egyéb ösztöndíjakra vonatkozó 

szabályzatokat, véleményeztük és átfogalmaztuk az ASZ-t, összegyűjtöttük az 

elektronikus ügyintézésre való átállás pozitív és negatív következményeit, a 

rendezvénybejelentés és a beszerzésekre vonatkozó határidők meghatározásainak 

irányvonalait, a Doktorandusz Önkormányzat (a továbbiakban: DÖK) beépítése okán 

felmerülő teljes szervezeti átalakításról egyeztettünk, továbbá kiértékeltük az elmúlt 

időszakot. Véleményem szerint elmondható, hogy az Elnökségi ülések gyakorivá tétele 

(nem beszélve a 2022 decembere előtt ASZ-ről, hiszen a szervezeti struktúra azóta teljes 

fordulatot vett) egy szorosabb kapcsolatot teremtett az elnökök között, ha csak a 

transzparenciát veszem figyelembe. Úgy gondolom, hogy az Elnökségi ülésekre a 

Küldöttgyűlések között szükség volt, azonban a nyári forgatag ezt a jól ütemezett 

beosztást kissé felborította és rendszertelenné váltak az egyeztetések.  

Kiemelném még a DÖK-re vonatkozóan, hogy a felvetett együttműködési gondolatot az új 

ASZ hatályba lépésével és a Hallgatói Tanács megalakításával sikeresen elindítottuk. A 

Hallgatói Tanács szerepe a Kari Tanácsokhoz hasonló és a hét fős szenátusi Hallgatói 

Frakció előzetes – az előterjesztések szerint felmerülő – döntést hoz a hallgatók és a 

doktoranduszok érdekeit képviselve. A testület létrehozásával egy erősebb és 

nélkülözhetetlenebb képviseletet hoztunk létre a szenátusban. Idén megkezdődtek már a 

szervezetek összevonására vonatkozó egyéb egyeztetések is, az alapok és a stratégiai 

gondolatok a két fél részéről lefektetésre kerültek, így szerintem egy jó alappal lehet 

indulni majd a következő évre is. 

A kapacitás kérdése nem csak az EHÖK EK személyi állományában jelent meg, hanem 

fizikai, leginkább helygazdálkodási szempontból is. Az EHÖK iroda jelenleg négy darab 

munkaállomással rendelkezik, amely a tizenegy fős EHÖK EK erőforrás szükségleteihez 

képest elég csekély mértékű. Az idei évben vettem a bátorságot és ezt az igény jeleztem 



 

 

a megfelelő és illetékes személyek részére, és nekik köszönhetően egy új irodával tudtunk 

bővülni, amelynek a bútorzati- és eszközigényeinek egyeztetése folyamatban van, továbbá 

az iroda egybenyitása is a következő évre marad. Ez a bővülés elő fogja segíteni a 

hatékonyabb munkavégzést, hiszen regnálásom alatt a munkaidőben való munkavégzés 

vált az EHÖK EK alappillérévé. Bízom benne, hogy az EHÖK EK tagjai a saját 

munkaállomásaikon egy rendszerezettebb működést fognak megmutatni. 

Igyekeztem a lehető legtöbb helyen képviselni a hallgatói érdekeket, valamint az 

intézményt is. Úgy vélem, hogy az egyeztetési kör bővülése és a személyes, kétoldalú 

megkeresések előmozdították, vagy inkább magasabb szintre emelték a hallgatói 

érdekképviselet fontosságát. Azonban azt is kiemelném, hogy ehhez egy megfelelő 

hozzáállás és viszonyulás kellett, hiszen az idei évben szerettem volna mindenkivel 

éreztetni és láttatni, hogy konstruktívak vagyunk minden kérdésben, mindennek 

megértjük a mögöttes tartalmát, az esetleges nehézségeket is, de ez mégis csak egy 

egyetem, ahol nem lehet más fontosabb, mint a hallgatói társadalom és az ő szükségletei. 

Kiemelt hallgatói rendezvények 

A kiemelt hallgatói rendezvényeknek szerettem volna mindenképpen egy külön bekezdést 

szánni. Amióta én töltöm be az EHÖK elnöki tisztséget, azt a mentalitást képviselem, hogy 

akkor vagyunk egy jó szervezet, ha a munkafolyamataink láthatatlanok, de az 

eredményeink – főleg a rendezvények tekintetében - láthatók. Egy-egy ilyen jellegű 

esemény esetében a háttérmunka és a hozzáadott érték és energia láthatatlan a 

hallgatótársaink számára, azonban a végtermék legyen a legjobb élmény számukra. Az 

idei évben is három kiemelt hallgatói rendezvény volt a mi kezeink szervezése alatt és 

mindhárom esetében elmondható, hogy sikeresen lebonyolításra kerültek.  

A Gyűrűavató esetében egy új adatkezelési rendszert dolgoztunk ki a gyűrűk megvételével, 

befizetésével és átvételével kapcsolatban. Az idei évben volt a legkevesebb hiba – pedig a 

három esemény közül itt a legmagasabb a hiba faktor – a gyűrűk beszerzésében. Rekord 

mennyiségű gyűrűt rendeltek végzős hallgatótársaink, a szortírozási feladatokat az EHÖK 

EK idén is nagyon jól elvégezte. Minden évben érdekes kérdés az, hogy aki nem vesz részt 



 

 

az Ünnepségen, ő vajon mikor veszi át a gyűrűjét. Erre idén egy jogi szankciót igyekeztünk 

formálni, azonban a szűkös határidő miatt nem tudtuk tökéletesíteni. A helyszín esetében 

maradtunk a Ludovika Campuson, ahol a legnagyobb befogadó képességű helyszín az 

Oktatási Központ Aulája, így ott tartottuk meg az állófogadást. Próbáltunk a zenés-táncos 

esemény tekintetében egy új, kedvező kínálattal előállni, és a Népliget mellett található 

Cinema Hall-ba vittük a rendezvény hangosabb részét. Talán a másik legnehezebb ügy az, 

hogy a nem végzős hallgatótársaink is érezzék magukénak a Gyűrűavató záró eseményét.  

A Gólyatábor szervezésében merült fel talán a legkevesebb újítás, nem beszélve a 

tematikáról. Az idei Gólyatábor a Ludovika hagyományok szellemiségében került 

lebonyolításra, ami egy kreatív munkát igényelt az EHÖK és a kari részönkormányzatok 

részéről is. Tekintettel arra, hogy nem váltottunk szolgáltató partnereket, így az esemény 

szervezési része gyorsan haladt, bár megjegyzem kellően időben meg is kezdtük ahhoz, 

hogy ez így legyen. Az EHÖK EK nevében mondhatom, az idei Gólyatábor szervezése volt 

a legnyugodtabb időszak az eddigi évekhez képest. Átdolgoztuk az összerázó szakmai 

napok koncepcióját, ami egy sikeresebb felkészítést biztosított a kari résztvevők számára. 

Minden évben vannak nehézségek, idén is voltak, de az EHÖK EK fehérpólóban jelen levő 

tagjai a helyszínen minden aktuálisan felmerülő váratlan helyzetre jól tudtak reagálni, így 

összességében semmilyen probléma nem ütközött ki látható formában. Idén új 

kommunikációs tervet vezettünk be, és az sem hátráltatta a jelentkezési részvételi arányt, 

hogy az Oktatási Hivatal a rendezvényre való jelentkezés lezárultát követően értesítette 

csak intézményünket a felvett hallgatók adatairól.  

A Gólyabál a három esemény közül a legkiemelkedőbb, legtöbb munkát igénylő 

rendezvény. A koncepció tekintetében szintén maradtunk az elmúlt két évben bevált 

módszernél és a Ludovika Campuson tartottuk meg a programot. Mindig nehéz kérdés a 

főfellépő személye, hiszen a mai fiatalok már nem a makró közösségek jártas szereplői, 

így a tömegvonzás is nehezebb feladat. Nekünk is alkalmazkodni kell ezekhez a 

változókhoz, ezért igyekeztünk a bálkirály-bálkirálynő győzteseknél is kedvezőbb 

nyereményekkel szolgálni, valamint az italárakat is egy átlagos szórakozóhelyhez képest 

lentebb tartani. Az eseményre eladott jegyek száma megközelítőleg azonos a tavalyi évben 

megvásárolt jegyek számával, a beléptetés azonban kevesebb megjelentet mutatott. A 



 

 

dekoráció megvétele egy jó döntés volt, idén ezt saját készletből meg tudtuk valósítani. A 

rendezvényszervező referens kiesése többlet terhet jelentett az EHÖK EK minden tagjára 

nézve, de augusztus óta ehhez lettünk szoktatva, így nem ért minket meglepetésként, 

hogy tíz rendezvényszervezője lett hirtelen az EHÖK EK-nak. A szolgáltatókkal való 

kapcsolattartás megfelelő volt, az őszi időszakban zajló és a fentebb említett okok miatt 

azonban kevésbé voltunk összeszedettek adminisztrációs oldalról, és ez az elszámolásnál 

meg is látszott. Hallgató szemmel nézve azonban egy maximálisan sikeres eseménynek 

könyvelhető el. 

Országos érdekképviselet 

2024 január 1-től a Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciájának (a 

továbbiakban: HÖOK) Választmányi tag tisztségét töltöm be, továbbá az NKE adott 

póttagot is a Választmányba Molnár Anna személyében. Az idei munkát sikeresen kezdtem 

meg a Budapesti Lakhatási Szövetség (a továbbiakban: BLSZ) tagjaival közösen, havi 

szinten találkoztunk az Eötvös Lóránd Tudományegyetem, a Budapest Műszaki és 

Gazdaságtudományi Egyetem, a Budapesti Gazdasági Egyetem és a Magyar Agrár- és 

Élettudományi Egyetem elnökeivel. Ez a találkozás körülbelül a nyárig zajlott, ezt követően 

a HÖOK elnök személyes ellenséget látott bennünk, és számára már nem jelentettek 

semmit ezek a találkozók, nem tartott rájuk igényt.  

Részt vettem a HÖOK Képzési Portfólió munkacsoportjának ülésein, amelyben egy olyan 

hallgatói önkormányzati tudásalapot szeretnénk megismerhető szintekig lefektetni, hogy 

az az utánpótlásnak a megfelelő értelmezési és történeti hátteret elemezve biztosítsa a 

tudásátadást és megismerést. A munkacsoportban hozzám került a szociális ügyek 

kidolgozása az 51/2007-es kormányrendelet alapján, tovább az általánosságban elérhető 

normatív és normatíván kívüli ösztöndíjalapok megismerhetővé tétele és feldolgozása. 

Képviselői munkám során soha nem foglalkoztam szociális ügyekkel, bár ez a 

munkaleosztás is leképezi, hogy a HÖOK-ban az adott szakterületen tevékenykedő 

képviselők alapvetően nem értenek ahhoz a portfólióhoz, amelyben tevékenykednek, csak 

az jutott éppen rájuk. Így én is igyekeztem a lehetőségeimhez mérten a legpontosabban 

kidolgozni a rám szabott feladatokat. A munkacsoport végleges anyaga még nem készült 



 

 

el, jelenleg a HÖOK nem foglalkozik az üggyel, amint újra feléled a projekt, folytatjuk a 

közös munkát.  

A HÖOK-tól való kisebb eltávolodásunk a májusi HÖOK Közgyűlés pályázásához köthető. 

A januári Educatio után jeleztem a HÖOK elnökének, Eszterhai Marcellnek, hogy az NKE 

2022 és 2023 után végre ténylegesen szeretné megpályázni a májusi Közgyűlés szervezési 

jogának elnyerését, amit az NKE felsővezetése is támogatott. A HÖOK elnöke egy minden 

felsőoktatási intézmény számára elérhető és nyílt pályázatot hirdetett meg. Egy már 

letisztázott koncepcióval, költségvetéssel, programokkal és ütemezéssel ellátott anyagot 

készítettünk elő, tervezve azt, hogy különösebb probléma nélkül leadjuk a pályázatot, amit 

előzetesen jeleztünk is. Azonban ezt követően értesültem arról, hogy a HÖOK elnöke nem 

szeretné, ha az NKE rendezné meg a Közgyűlést, mert ő már megígérte a Pannon 

Egyetemnek, hogy ők fogják megnyerni a pályázatot. Számomra – nem csak jogilag – 

aggályokat vetett fel ez a megjegyzés, és a már belefektetett energiát és munkát nem 

szerettük volna egy ilyen visszajelzés miatt feláldozni. Ezt követően tájékoztattak arról, 

hogy hiába készítünk jobb programot, mint a Pannon Egyetem, akkor sem fognak minket 

választani, és nem fogunk nyerni, ezért szeretnék kérni, hogy ne pályázzunk, mert nem 

szeretnének az Óbudai Egyetem után még egy budapesti Közgyűlést, hiszen arra nem 

jönnek el a hallgatói képviselők. Továbbra sem értettük, hogy ha ilyen helyzet áll fenn, 

akkor miért hirdetnek meg egy nyílt pályázatot, főleg úgy, hogy a Pannon Egyetem jelezte 

Eszterhai Marcell felé, hogy szervezési nehézségekbe ütköztek, és nem fogják tudni 

megvalósítani az eseményt, a HÖOK elnöke még mindig nem akarta jóváhagyni az NKE 

pályázatát. A Pannon Egyetem kiesését követően „B” opció nem lévén beleegyeztek az 

NKE pályázatába, így sikeresen megvalósítottuk az NKE történetében először – és utoljára 

– a HÖOK Közgyűlését, amelyet a Ludovika Fesztivállal párhuzamosan valósítottunk meg. 

Az intézményi visszajelzéseket követően úgy véljük, hogy egy nagyon jó és sikeres 

eseményt valósítottunk meg, örülünk, hogy végül részesei lehettünk. 

Sajnos itt sem állt meg ez a rosszindulat a HÖOK részéről, ugyanis ennek a szervezési és 

pályázási egyet nem értésnek következtében a HÖOK az áprilisi Vezetőképzőjére 10 fős 

maximális létszámú részvételi kvótát vezetett be az NKE képviselőinek. Az EHÖK Elnöksége 

ezt a tájékoztatást követően úgy döntött, hogy eláll a részvételtől, mert ezeknek az 



 

 

eseményeknek nem csak a szakmai fejlődés a lényege, hanem az intézményi 

kapcsolatépítés és a közösségi faktor is. Őszintén sajnálom, hogy a HÖOK-nak ennyit jelent 

az NKE eddigi években és idén is mutatott odaadása a hallgatói érdekképviseletért. Talán 

e visszajelzéseknek köszönhetően a novemberi Vezetőképzőre 29 fős kvótát határoztak 

meg ránk, ezzel bizonyítva, hogy az NKE az előző alkalommal alul lett értékelve. Ezúton is 

köszönöm a HÖOK-nak a felismerést. 

Az előzőekben felsorolt problémák miatt az NKE az idei HÖOK elnökválasztón kifejezte 

egyet nem értését a HÖOK bizonyos feladatellátásaival kapcsolatban, azonban ez továbbra 

is süket fülekre talált. Bízom benne, hogy Eszterhai Marcell a következő kétéves ciklusát 

nem ilyen hozzáállással fogja vezetni, vagy ha mégis, kívánom, hogy egy konstruktívabb 

utódot találjon maga után. 

Az NKE képviselőjét idén újra megválasztották a HÖOK külügyi területért felelős elnökségi 

tagjává, így Dibusz Bendegúz után Koós Bálint György veheti át a portfóliót, és képviselheti 

Magyarországot az európai hallgatói mozgalomban, továbbá a V4 frakcióban. Köszönettel 

tartozunk, hogy ez a portfólió továbbra is nálunk maradhatott. 

Projektek 

Sikeresnek bizonyultunk az egyetemi felsővezetés által felkért számos projekt 

megvalósításában vagy az azokban való közreműködésben. Nem emelnék ki mindent a 

beszámolómban, de megemlítek pár fontosabb projektet az idénről. 

Felkérést kaptam az oktatási rektorhelyettestől a Jövő NKE-je kutatási projektben való 

aktív közreműködésre. A feladatom a hallgatói javaslattétel és visszajelzések koordinálása 

volt az általános elnökhelyettessel karöltve, továbbá az EHÖK EK több tagját is delegáltam 

a projekt különböző munkacsoportjaiba. Kidolgoztunk a kari oktatókkal, valamint a 

tudománystratégiai munkatársakkal egy koncepciót arra vonatkozóan, hogy hogyan 

tudnánk felmérni a fenntartó, az oktatói és a hallgatói állomány között azt, hogy hol 

képzelik el az NKE-t akár öt év múlva. Hallgatói javaslatcsomagot állítottunk össze a 

tehetséggondozás, a digitalizáció, az Oktatói Munka Hallgatói Véleményezése, az 



 

 

infokommunikációs technológia eszközök, és a hallgató-oktató kapcsolat fókuszáról annak 

érdekében, hogy az NKE hallgatói állománya kielégítse a megrendelő szervek igényeit. 

Aktívan kivettük a részünket az árvízvédelmi intézkedésekből is, koordináltuk az önkéntes 

jelentkezőket, folyamatosan kapcsolatot tartottunk a Fővárosi Csatornázási Művek Zrt-vel 

annak érdekében, hogy lássuk az aktuális helyzetképet, és időben tudjunk alkalmazkodni 

és reagálni a felmerülő igényekhez. Úgy vélem, hogy hivatásos és civil szinten is nagyon 

jól sikerült a védekezés, a részvételünk számos portálon megjelent, egyúttal az egyetem 

vezetésével közösen munkálkodhattunk és segédkezhettünk az árvízi védekezésben. 

Az idei évben jött el az ideje annak, hogy az ETDT elnök személyéről újra döntsön a 

hallgatói érdekképviselet. Az ETDT elnök mandátuma három évre szól, az előző delegálás 

2021-ben történt, ennek érdekében egyeztettem az akkori elnökkel a lehetséges 

jövőképről, továbbá tudományos rektorhelyettes úrral felállítottunk egy akciótervet arra 

vonatkozóan, hogy a kari oktatói állományból elnökjelöltet találjunk. Ennek következtében 

a kari részönkormányzati elnökökkel közösen felkértük a karokat ETDT elnök jelölésre, 

azonban egyedül a Rendészettudományi Karról érkezett jelölés. Őrnagy úrral egyeztettük 

a jövőképet, és úgy gondolom, az ETDT vezetését a megfelelő személyre bíztuk.  

2021 óta ismételten érkezett hozzánk egy belső ellenőrzés a 2023. évi gazdálkodásra 

vonatkozóan. Az ellenőrzéshez előkészítettem egy munkatervet a belső ellenőr által 

meghatározott kérdéskörök adatszolgáltatásának tekintetében. Az ellenőrzés során a 

költségvetés és a zárszámadás elfogadását, a keretfelhasználás nyomon követését, a 

közéleti és demonstrátori ösztöndíjak teljes dokumentációját, az ÖBB ügyrendjét, a 

költségvetés módosításait, az éves rendezvénytervet és szúrópróba szerűen egy-egy 

rendezvény dokumentálását vizsgálták. Az ehhez szükséges anyagokat elkészítettük a 

megadott határidőig, egyúttal a honlap teljes frissítését elvégeztük az anyagok feltöltésére 

vonatkozóan. Az EHÖK a belső ellenőrzési vizsgálaton megfelelt, hiányosságokat és 

szabálytalanságokat nem találtak. A 2023. évben fegyelmezetten gazdálkodtunk, az 

Egyetem által biztosított források figyelembevételével az előre eltervezett és a 

Küldöttgyűlés által is jóváhagyott programokat, rendezvényeket valósítottuk meg.  A 

2019-es ellenőrzés során hiányosságként jelentkezett, hogy a költségvetés és a 



 

 

finanszírozást biztosító gazdálkodási keret tartalma eltérő volt, valamint a számviteli 

nyilvántartás sem tartalmazott elegendő információt a kiadások azonosításához, ezért a 

költségvetés végrehajtását és a források szabályszerű felhasználását az alapbizonylatok 

vizsgálata nélkül, csupán a nyilvántartások alapján nem lehetett nyomon követni. Az elmúlt 

években a pénzügyi nyilvántartások kiegészítése az ellenőrzés által javasoltak szerint 

megtörtént, ezért a költségvetés végrehajtásának és a finanszírozási források 

felhasználásának szabályosságáról a kimutatások alapján meg lehet győződni. A közéleti 

ösztöndíjak pályáztatása és elbírálása során az EHÖK példaértékűen szabályos volt, amihez 

az Oktatási és Tanulmányi Iroda tevékenyen hozzájárult. Összességében az EHÖK a 

gazdálkodása terén 2023. évben jelentős javulást ért el, néhány kivételtől eltekintve a 

szabályok betartásával járt el. Az EHÖK a felelősségi körébe tartozó iratokat az 

iktatórendszerben nyilvántartásba vette, azok tárgy szerint összerendezve a Hallgatói 

Önkormányzat irattárában és az Oktatási és Tanulmányi Irodában is megtalálhatók. A 

rendelkezésre álló iratanyaggal a folyamatok megfelelősége igazolható.  Az elmúlt években 

kialakított gyakorlattal, a folyamatos kontroll fenntartásával a gazdálkodás folyamatának 

szabályossága a jövőben is biztosítható. 

2024-ben a zenés-táncos rendezvények jegyértékesítésében és az egyes rendezvények 

beszerzéseire vonatkozó eljárásban is változások álltak be. A belső ellenőrzés során 

megvizsgált jegybevételes hallgatói rendezvények lebonyolítására az Egyetem szolgáltató 

vállalkozásokkal kötött szerződést. A létrejött szerződésekben a szolgáltatók a 

rendezvények teljeskörű lebonyolítását vállalták, a jegyek értékesítéséről gondoskodtak és 

az összes kapcsolódó szolgáltatást is biztosították. A megállapodások szerint a 

rendezvények kapcsán felmerülő kiadások egy részét (általában a helyszín bérleti díját és 

a fellépők díját) az Egyetem számla alapján megtérítette, a többi szolgáltatásra a 

vállalkozásoknak átengedett jegybevétel biztosította a fedezetet. A rendezvényszervezők 

által elvégzendő feladatokat és vállalt kötelezettségeket a szerződések tételesen 

tartalmazzák, de az Egyetemet terhelő szolgáltatási (bérleti és vagy fellépők stb.) díján 

kívül a jegybevételből fedezett egyéb szolgáltatások bekerülési értéke nem került 

rögzítésre. A kötelezettségvállalásnak ez a formája nem felel meg minden tekintetben az 

elvárásoknak, mivel attól, hogy az Egyetem lemondott a jegybevételről a létrejött 

megállapodások még visszterhes szerződéseknek minősülnek, ezért a vonatkozó előírások 



 

 

alapján a jegybevételből finanszírozott szolgáltatások megnevezésén kívül azok 

mennyiségi és minőségi jellemzőit, az ellenértékként kifizetendő összeget vagy a 

számlázás alapjául szolgáló egységárat is tartalmazniuk kell. Ennek okán a 2024-es évben 

a belépőjegyes rendezvények kötelezettségvállalását átláthatóvá tettük, hogy a hallgatói 

rendezvényeket csak szerződés alapján lehessen megrendelni. A szerződéskötéseknél a 

visszterhes szerződésekre vonatkozó előírásokat is figyelembe vettük, ezért a 

rendezvények kapcsán igénybe vett összes szolgáltatás bekerülési értékét a 

szerződésekben feltüntettük. Az eljárás egyszerűsítése érdekében a belépőjegyek 

értékesítésével a rendezvényszervezőtől független felet bíztunk meg. 

A beszerzésekre visszatérve a költséghatékonyság érdekében eltértünk a Campus XXI. 

Szolgáltató Nonprofit Kft. megrendeléseitől, és a nem catering szolgáltatásokat saját 

hatáskörben valósítottuk meg az év második felében. A saját hatáskörre való áttérés 

azonban jelentősen megnövelte az EHÖK EK feladatait, és rengeteg órát töltöttünk 

különböző üzletláncok polcai között a megrendelt termékek beszerzésével. Igyekeztünk 

ezt a kari részönkormányzatok számára mindig a lehető legmegfelelőbb időben a 

rendezvény kezdetéhez igazodva megtenni. Az idei év leginkább egy tapasztalatszerző év 

volt, amely alapján ki tudjuk alakítani a jövőre vonatkozó eljárást. Tekintettel arra, hogy 

az előző években csak a Gólyatábor idején végeztünk hasonló tevékenységet, a heti szintű 

adminisztrálás és a dokumentációk helyes elkészítésének alapja egy egyeztetésbe 

torkollott a Gazdasági Hivatal munkatársaival. Egyelőre még véglegesítés alatt van a 

megfelelő eljárás kidolgozása, azonban az EHÖK EK annak érdekében, hogy a kari 

részönkormányzatok által megrendelt termékek mindig időben eljussanak hozzájuk, és a 

saját részünkre se végezzünk felesleges adminisztrálást, inkább a nyilvántartást és 

nyilvántartási jelentést választaná, ez azonban egy olyan leltárfelelősségi kérdés, amiben 

még nem volt részünk. 

Az NKE felkérést kapott a Kincsem Parktól a Semmelweis Egyetem, az Állatorvostudományi 

Egyetem és a Károli Gáspár Református Egyetemmel közösen, hogy részt vegyünk egy 

fogathajtó versenyen. A megkeresést örömmel fogadtuk, a helyszínbejáráson NKE 

alumnival is találkoztunk, majd ezt követően intézményi szinten intézkedtünk a 



 

 

részvételről és a próbák lehetőségeiről. Összességében ez is egy jó lehetőség volt arra, 

hogy megismertessük szélesebb körben az NKE nevét. 

A szakkollégiumokkal való együttműködést is igyekeztünk finom hangolni az év során. A 

tudományos rektorhelyettessel közösen kidolgoztuk a Szakkollégiumi Együttműködési 

Fórum (a továbbiakban: SZEF) Alapszabályát, amelyet egyeztetésre küldtünk a 

szakkollégiumi vezetőknek is. Fontosnak tartom, hogy a szakkollégiumi érdekképviseleti 

feladatok egy központosított egyeztető fórum keretein belül legyenek leosztva, hiszen az 

intézményi becsatornázásnak ez a legjobb módja. Sajnos az egyeztetés a Ludovika 

Tehetségközpont Osztálynál elakadt, így jelenleg véglegesített verziója a szervezet újbóli 

létrehozásának nincs. Bízom benne, hogy a jövőben újra terítékre fog kerülni a tervezet, 

és a szakkollégiumi képviselet a SZEF-en belül fog tudni tárgyalni. 

Az Olympic Qualifier Series (a továbbiakban: OQS) által 2024. május 16. és június 23. 

között tartott sportesemény kapcsán is ki kellett vennünk a részünket az egyeztetésekből. 

Tagja voltam az OQS munkacsoportnak, ahol közösen tárgyaltuk az Orczy-park 

átépítésével és lezárásával kapcsolatos kérdéseket. Úgy vélem, hogy az EHÖK által végzett 

hallgatói tájékoztatás a lehetőségeinkhez mérten maximális volt, eltekintve attól, hogy 

tőlünk kívül álló okok miatt néha nem tudtunk pontos információkat közölni.  

A költséghatékonyság, valamint a hallgatói igényekhez igazodva több rendezvényt 

tartottunk idén a Ludovika Campus területén belül. A kisebb létszámú és szervezésű zenés-

táncos eseménynél sikerült idén elérni azt, hogy az Orczy Úti Kollégium Multimédiás A-D 

termeiben tarthassuk meg őket a baleset- és tűzvédelem szempontjait figyelembe véve. 

Ezt egy nagy sikernek könyvelem el, hiszen így közelebb tudtuk hozni a lemezlovasokat és 

a könnyedebb, különösebb készülődést nem igénylő esemény is kellő létszámú hallgatói 

részvételt hozott. 

A Ludovika Fesztivál esetében idén is kivettük a részünket a Ludovika Szabadegyetem 

népszerűsítésében. Tárgyaltuk a meghívott zenészek és előadók körét is, hogy hallgatói 

szemmel nézve is minél több résztvevőt tudjunk biztosítani. Az előadásokra jelentkezettek 

köréről nyilvántartást vezettünk, és hirdettük a még be nem telt eseményeket. A 

záróprogramokat más-más felsőoktatási intézmény hallgatói számára is népszerűsítettük, 



 

 

nem beszélve arról, hogy a HÖOK Közgyűlésen résztvevőket is az eseményre tudtuk 

vonzani. 

Az első, hagyományteremtéssel megrendezett Ludovika Őszi Akadémia alapköveit közösen 

fektettük le a Főtitkárral, a Kommunikációs és Program Igazgatóval, valamint a Ludovika 

Tehetségközpont Osztállyal. Nem sikerült mindent a kezdeti tervek szerint megvalósítani, 

azonban úgy vélem, hogy az EHÖK által vállalt zenés-táncos esemény megrendelése, 

továbbá a Vitaverseny teljes körű lebonyolítása sikeresnek mondható. Az esemény 

önmagában nagy sikert aratott, a jövőben még finom hangolni szükséges. Részt vettünk 

a nyeremények meghatározásában, az előadók és a zsűri meghívásában, így a programot 

hallgatói igények mentén tudtuk megvalósítani. 

A NITK létrehozását követően a hallgatói érdekképviseleti feladatok ellátása okán 

pontosítottuk az ASZ-t. A szabályozás a NITK kari részönkormányzat jogköreit, feladat- és 

hatásköreit létrejötte előtt a stabilitás megőrzése érdekében átmenetileg az EHÖK-re 

ruházta át az EHÖK Küldöttgyűlés felhatalmazására. Ennek következtében én látom el a 

Kari Tanács képviseletet, egyúttal az év során többször is egyeztettünk a hallgatói 

állomány behozatalának következményeiről, a bizottságok felállásáról és a szükséges 

karindító feladatokról. Annak érdekében, hogy 2025 szeptemberében meg tudjon alakulni 

a NITK kari részönkormányzat, a NITK Képviseleti Bizottság megkezdte működését, hogy 

felkészítse az érdeklődő hallgatókat a képviselői feladatokra. A bizottság véleményező 

jogkörrel rendelkező konzultatív testület. 

Portfóliós ügyek 

Szintén nem szeretnék kiemelni mindent, bár kinyomtatva nem lesz a beszámolóm, így 

talán ez mindegy is lenne, de rengeteg feladat volt minden egyes portfólió esetében. A 

legfontosabbak a Diákjóléti Bizottság (a továbbiakban: DJB) központosított működése, 

amely egyrészt elősegítette az egységes bírálást, másrészt redukálta a hallgatói 

jogorvoslati kérelmek benyújtását, hiszen kevesebb probléma merült fel azóta. Nehéz 

kezdet volt, de annál jobban sikeredett. Aki nem így vélekedik a DJB-ről, az valójában nem 

ismeri a szociális ügyek működését és a hallgatói sorsok kérdését. Az ösztöndíjak kérdése 



 

 

a leglátványosabb a hallgatói társadalomban, így annak a bírálását elrontani a legnagyobb 

felelősségünk. Úgy gondolom, hogy az EHÖK DJB-vel sikerült egy sokkal jobb rendszert 

kialakítanunk, és ez példaértékű lehet más felsőoktatási intézmények szociális területeire 

vonatkozóan is. Az adatvédelmi hiánypótlás bevezetése újabb mérföldkő országos szinten 

is az NKE-n, ahhoz, hogy ezt sikeresen megvalósítsuk, meg kellett ismerkednünk a Neptun 

Kliens rendszerével. Ez szintén többlet terhet jelentett a gazdasági és kollégiumi 

elnökhelyettesnek, azonban sikeresnek bizonyultunk ennek elsajátításában is.  

A Nemzetközi Bizottság működése volt egy másik kardinális kérdés 2024-ben. Nem 

szerettem volna úgy nagy útjára bocsátani a szervezetet, hogy nem tudtunk neki biztos 

anyagi hátteret adni. Az ezzel kapcsolatos egyeztetések elhúzódtak, azonban nemzetközi 

rektorhelyettes úr nagyon rugalmas volt ebben a kérdésben, és nyitott volt a javaslatainkra 

és kéréseinkre. A stabilizálás sikeres volt, így az év második felében megvalósult a 

biztosság felvételi eljárása, azóta pedig egyre aktívabban működnek közre a tagjai a 

mindennemű nemzetközi ügy megvalósításában. 

Megkezdtük az EHÖK honlap teljes körű frissítésének elvégzését. Elkészítettünk egy 

javaslatot a tartalom és az elérés vonatkozásában, hogy a honlapra tévedő hallgatók 

számára sokkal egyértelműbb legyen a keresés. Az EHÖK honlapot szeretnénk egy olyan 

bázissá tenni, ahol minden fontos hallgatói információ megtalálható, mert hiszem azt, hogy 

nem kell sok platform ahhoz, hogy mindenki számára tudjuk biztosítani a megfelelő 

információáramlást, egyszerűen csak tudni kell elhelyezni az adatokat, egyúttal fel kell 

hívni a figyelmet az elérési útvonalakra, ami már berögződötté fog válni egy idő után.  

Az idei HKR módosításban tisztáztuk a HTJSZ néhány rendelkezését, kiemelve a hallgatói 

hiányzásokat, egyúttal módosítottuk a hallgatói képviselők számára a kedvezményes 

tanulmányi rend igénylését a TVSZ-ben, csak hogy egyet-egyet említsek. Minden évben 

nagy feladat a teljes HKR felülvizsgálata, akár a szakdolgozatokra vonatkozóan, akár, ha 

az ösztöndíjakat nézzük. Az év végi ösztöndíjak pontrendszerét is módosítottuk, hogy a 

gyakorlathoz igazítsuk a bírálást, illetve, hogy arányosítsuk a pontokat egymással és más 

szabályozókkal is. A felvetéseink kérdés nélkül meghallgatásra kerültek, a legfontosabb a 

Revolut bankszámla szabályozása volt a szociális pontrendszerben. 



 

 

Adminisztrációs szempontból hoztuk az elvárt szinten, szerencsénkre a 2021-es iratok 

irattárazása nem volt egy különösebben nehéz feladat, egyrészt, mert a koronavírus 

járvány miatt így is nagyon minimalizált volt a dokumentálás papír alapon, másrészt abban 

az évben már jól működött az iktatás az EHÖK EK-n belül. Ezek az iratok is a központi 

irattárba fognak kerülni, azonban minden dokumentumot megőrzünk elektronikus 

formában is a saját tárhelyünkön a visszakövethetőség érdekében. 

A kollégiumi ügyek olyan jól és gördülékenyen sikerültek, hogy nem szeretném két sornál 

tovább húzni, az idei eljárások hozták a legkevesebb jogorvoslatot. 

Amit még kiemelnék, hogy a választásokkal kapcsolatos mindennemű adminisztráció és 

koordinálás átkerült a 2024-es évben az EHÖK elnök felügyelete alá. Ezzel egy sokkal 

átláthatóbb rendszert alakítottunk ki, valamint az ASZ és a vonatkozó szabályzatok 

rendelkezései nyomatékosítva, az egységes pályázati felhívások és dokumentációk 

elkészítései rendszerezettebbek lettek. A kari részönkormányzatok őszi választási 

eljárásának ütemezését előkészítettük, egyeztettük a kapcsolódó szakterületekkel, illetve 

áttekintettünk minden kari dokumentációt. A kari Választási Bizottságokat (a 

továbbiakban: VB) tájékoztattuk az aktuális feladatokról, azonban itt még van hova 

fejlődni, hogy minden karon azonos szinten működjenek a VB-k. A nem megfelelő szavazati 

arányokról tájékoztattuk a választmányokat, továbbá a választásokkor felmerülő 

joghézagok már korrigálva lettek az új ASZ kiadásakor. 

Megjegyzések 

EHÖK elnökként számot kell adnom az EHÖK EK működéseiről, feladatairól és 

feladatellátásáról a közvetett felhatalmazás jegyében, azonban a szervezet működése nem 

csak az EHÖK EK hozzáállásán és odaadásán múlik. Nem mehetek el amellett, hogy a kari 

részönkormányzati képviselők hogyan látják el tevékenységüket, illetve hogyan 

viszonyulnak az EHÖK EK tagjaihoz. 

Méltatlannak tartom azt, hogy a kari részönkormányzati képviselők egy ilyen szervezeti 

munkából magánéleti és rosszindulatú személyeskedési kérdést csináltak. A 

beszámolómban is szeretném kifejezni csalódottságom az EHÖK EK tisztújításán mutatott 



 

 

magaviseletükkel szemben. Nem méltó egy képviselőhöz ez a hozzáállás, és szeretném 

felhívni a figyelmet arra, hogy minden képviselő gondolkozzon el azon, hogy miért vállalt 

szerepet a hallgatói mozgalom életében. Képviselőnek lenni nem annyit tesz, hogy 

fellengzős stílusban, a földtől elrugaszkodva a saját fejünk után menjünk, hanem a 

hallgatótársainktól kapott közvetlen felhatalmazás okán a kari érdekeket és a kari hallgatói 

érdekeket volna szükség képviselni. Őszintén sajnálom, hogy a kicsinyes és gyerekes 

magaviselet felülírta a valós és fontosnak hitt feladatot: a hallgatótársainkért lenni. Bízom 

benne, hogy ez a szervezeti kultúra sürgősen kikopik az NKE hallgatói képviseletéből, és 

egy közös útra tudunk majd visszatérni. Amennyiben erre a képviselők nem lesznek 

képesek, javaslom ne kezdjék meg útjukat a munka világába, mert az fájdalmasabb lesz, 

mint ezek a sorok a beszámolómban. 

Nem csak a szavazati jog gyakorlás az, amit fontos kiemelni. A magam részéről olyan 

személynek, aki nem tud szakmailag döntést hozni, alapból sem adnék szavazati jogot egy 

egyetemi szintű testületben, hiszen nem tudja megalapozni a döntését, ami semmilyen 

jogorvoslat szinten nem állná meg a helyét. Az elmúlt időszakban többször éreztem azt, 

hogy a kari részönkormányzati képviselők maximális odaadást várnak el az EHÖK EK 

tagjaitól, amit teljes mértékben megértek és tudok is támogatni. Azonban ezt az odaadást 

visszafelé már nem tapasztalom. A hallgatói képviselői munka nem abból áll, hogy a 

felettes szerv mindent a székünkre tesz, nekünk pedig csak kényelmesen helyet kell 

foglalni. Az EHÖK EK azért van, hogy támogassa a kari részönkormányzatok munkáit, de 

cserébe befogadókészséget és alázatot várunk el, anélkül nehéz bármit is cselekedni. Én 

bízom benne, hogy a kari részönkormányzati képviselők a jövőben nem csak elvárásokat 

támasztanak az EHÖK EK felé, hanem beleképzelik magukat a mi helyzetünkbe és 

munkánkba, és megértik a mi feladatellátásunkat és stratégiánkat is. Ha valaki azért 

jelentkezett hallgatói képviselőnek, hogy ezt elmondhassa magáról, akkor a hivatástudat 

sem szerepel a szótárában. Hallgatói képviselőként egy olyan hallgatói mozgalmat 

szeretnék erősíteni, akik a hallgatók szolgálatában cselekednek, és nem önös érdekek 

alapján. Bízom benne, hogy a Küldöttgyűlés és a hallgatói képviselők a jövőben ilyen 

hozzáállást fognak tanúsítani. 



 

 

Nem szeretném hosszúra húzni a beszámolót, rengeteg idén futó projektet meg sem 

említettem most itt, így kérem a Küldöttgyűlést, hogy a beszámolót az EHÖK EK tagjainak 

beszámolóival együtt olvassák és értelmezzék. Ők vélelmezem egy-egy területre 

vonatkozóan részletesebben fejtették ki operatív és funkcionális tevékenységeiket, mint 

én. 

2024-ben is igyekeztem rendelkezésre állni személyes jelenléttel az irodában a nap 

bármely időszakában, emellett a felém irányuló mindennemű kérdések 

megválaszolásában. A beszámolóban próbáltam csak a legmeghatározóbb feladatokat 

kiemelni. Összességében sikeresnek ítélem meg az idei évet, több területen is sikerült 

fejlesztéseket és jó kapcsolatokat elérni, és bízom benne, hogy az EHÖK az 

elkövetkezendőkben is ezen az úton tud maradni. 

Tisztelettel kérem a Küldöttgyűlést a beszámolóm elfogadására. 

Budapest, 2024. december 06. 

Tisztelettel:  

Rybár Petra Réka sk. 

 EHÖK elnök 
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